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عدمتزكيهمنشأظلموظلمپذيرى
اگر همين ماه مبارك رمضان مسلمين خودشان را به طورجمعى 
بــه ضيافت خدا وارد كرده بودنــد و تزكيه كرده بودند، تصفيه كرده 
بودند خودشــان را، ممكن نبود زير بار ظلم بروند. زيربار ظلم رفتن 

مثل- ظالم- ظلم كردن، هر دواش از ناحيه عدم تزكيه است .
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نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

روحانینگفتمشکلاتکشورراحلمیکنم
بلکهگفتدراینراهتلاشمیکنم!

سرويسسياسی-
»محمدصادق جوادی حصار« فعال سياسى مدعى اصلاحات در مصاحبه با روزنامه آرمان گفت: »تمام افراد 
سياسى كشور مى دانند كه برای همان حداقل اختياراتى كه در اختيار رئيس جمهور است نيز رقابت وجود دارد. 
يعنى جريان اصولگرا و اصلاح طلب تلاش مى كنند تا بتوانند اين حوزه را در اختيار داشته باشند كه در حيطه 

اختيارات- هر چند كم- بتوانند به ايفای نقش بپردازند«.
اين فعال مدعى اصلاحات در ادامه گفت: »رئيس جمهور گفته ما در حوزه های مختلف تلاش مى كنيم تا 
مسائل را حل كنيم. نبايد به رئيس جمهور خرده گرفت كه چرا تاكنون اين اتفاق نيفتاده، به اين دليل كه نتيجه 
نهايى در اختيار رئيس جمهور نيست. رئيس جمهور نگفت من حتما اين مشكل را حل مى كنم، بلكه گفت در 
اين راه تلاش مى كنم. رئيس جمهور و دولت تلاش خود را انجام دادند، اما همه مى دانند كه به موازات تلاش  ها، 

چه حاشيه هايى هم به وجود مى آمده است«.
جوادی حصار افزود: »نبايد ظلم كنيم و چيزی كه در اختيار رئيس جمهور نيست را از وی بخواهيم و سپس 

وی را مورد هجمه قرار دهيم؛ اين ظلم است«.
فرافكنى با چاشــنى توهين به شعور مردم از ســوی طيف مدعى اصلاحات هر روز ابعاد گسترده تری به 

خود مى گيرد.
حالا كه حنای »دولت قبل« و »دولت پنهان« و »تحريم ها« ديگر رنگى ندارد، حاميان دولت برای فرار از 
پاسخگويى و امتناع از ارائه گزارش عملكرد، به ترفند نخ نمای »اختيارات محدود رئيس جمهور« روی آورده اند.
اين ادعای مضحک كه »روحانى نگفت مشكلات كشور را حل مى كنم، بلكه گفت در اين راه تلاش مى كنم« 
شباهت بسياری به وعده 100 روزه روحانى و سپس انكار اين وعده از سوی وی دارد. روحانى در سال 92 گفته 
بود »راه حل های كوتاه مدت يک ماه و 100روزه برای حل مشكلات و معضلات اقتصادی، اجتماعى و سياست 
داخلى و خارجى در دولت تدبير و اميد پيش بينى شده است كه با اين برنامه ما مى توانيم در يک فرصت كوتاه 
شــاهد تحول اقتصادی باشــيم«. اما روحانى در سال 96 در اقدامى تأمل برانگيز با انكار اين وعده گفت: »من 
اعلام كردم در پايان 100 روز دولت خود اعلام مى كنم كه چه كرده ام. آدمى كه عقل نداشته باشد مى گويد 

در 100 روز مشكلات را حل مى كند«!
نكته قابل توجه اينجاســت كه روحانى چندی بعد در جريان رقابت های انتخابات رياســت جمهوری 96 
دوباره گفت: »يک اقداماتى در طول اين سه سال و نيم انجام گرفته است كه آن اقدامات بايد ادامه پيدا كند، 

يک اقدامات جديدی هم هست كه در برنامه 100 روزه و همچنين در برنامه چهار سال انجام خواهد شد«!
لازم به ذكر است كه در سال 92 و در جريان رقابت های انتخابات رياست جمهوری، روحانى قسم جلاله 
خورد كه »اگر مشكلات اين كشور راه حل نداشت من كانديدا نمى شدم«. اما حالا على رغم سپری شدن 6 سال 
از عمر دولت، روحانى در اظهارنظری تأمل برانگيز گفته است كه اختيارات دولت در حوزه های مختلف از جمله 

اقتصاد و سياست خارجى محدود است.
برجامنبود،چهمیشد؟

روزنامه ايران ديروز در مطلبى نوشت:  »در پاسخ به مخالفان برجام، بايد بپرسيم كه با آمدن شخصى مثل 
ترامپ، براســتى اگر توافقنامه ای به نام برجام نبود، چه اتفاقى مى افتاد؟ آيا جز تحريم هايى كه از دوران اوباما 

پايه گذاری مى شد، تحريم ها و اتفاقات ديگری در راه نبود؟!«
اتفاقى كه مى افتاد، تقلای ترامپ برای رســيدن به همين توافق هســته ای بود با اين آرزو كه از داخل هم 
رئيس جمهور با دســتبند »خرانه خالى اســت« دست مذاكره كنندگان در چانه زنى را از پشت ببندند! برجام 
ابزاری دلچسب برای افزايش گستاخى و زياده خواهى آمريكا و اروپا عليه ايران است. برجام برنامه هسته ای را 
نابود كرد، ترامپ هم كه شــيره برجام را مكيد، تفاله آن را دور انداخت تا با همدســتى اروپا سياست چماق و 
هويج عليه ايران را پيش ببرد و توان موشكى و نفوذ منطقه ای ايران را هم به آن اضافه كند. اين شتر امروز هم 

با ابراز تمايل برای مذاكره، در خواب همين پنبه دانه را مى بيند.
حقه نخ نمای مدعيان اصلاحات در مطلب فوق تكرار شده كه اگر برجام نبود، جنگ مى شد! موز اگر قوت 
داشت كمر خودش را صاف مى كرد. برجام از ابتدا به نوشته روزنامه مدعى اصلاحات نوزادی مرده بود. نويسنده 

جامعه شناس است يا جامعه فريب؟
وقتیمدعیانقانون،قانونرازیرپامیگذارند

 روزنامه اعتماد روز گذشته در اقدامى قابل تامل 2 صفحه سياسى خود را به صورت كامل به هجمه عليه 
صدا و سيما اختصاص داد. اين روزنامه در گزارشى مسئولان صدا وسيما را به لابى های سنگين و تعاملات پشت 
پرده در ماجرای شكست طرح اصلاح طلبان برای نظارت بر اين سازمان متهم كرد و به نقل از احمد مازنى نماينده 
اصلاح طلب مجلس نوشت: »من خواهشم اين است كه نمايندگان نگاه جناحى نداشته باشند و زمانى كه طرح به 
صحن مى آيد به كليات آن رای بدهند، چراكه در جزييات مى توانند پيشنهاد بدهند و تغييراتى كه مدنظرشان 
است را ارايه كنند، ما هم كه تسليم رای اكثريت هستيم. به هر حال اين خيلى مهم است كه هر قانونى بهتر از 
بى قانونى است. گاهى كه من از اين تعبير استفاده مى كنم، برخى همكاران يا دوستان صدا و سيما از ما ناراحت 
مى شوند و فكر مى كنند، داريم به آنها جسارت مى كنيم و مى گوييم صدا و سيما قانون ندارد. خير ما منظورمان 
اين نيست. كه قانون ندارد به هر حال تا امروز صدا و سيما براساس چارچوب هايى؛ حال مى خواهد، اذن رهبری 
باشد يا قانون سابق اداره شده اما حرف ما اين است كه ما مى خواهيم برای آنها يک چارچوب اداره تعيين كنيم 

تا مشخص شود بايد صدا و سيما چگونه اداره و يک قاعده و مقررات برای آن تعيين شود.«
گفتنى است طى روزهای گذشته دو طرح جداگانه از سوی على مطهری نماينده اصلاح طلب و حجت الاسلام 
پژمانفر نماينده اصولگرايان درباره صدا و سيما به هيئت رئيسه داده شد كه طرح اصولگرايان با 75 امضا پيش از 
طرح مطهری كه 35 امضا داشت، ارائه شده بود و طبق آئين نامه داخلى مجلس بايد زودتر در دستور كار قرار 
مى گرفت اما مدعيان قانونمند شدن صدا و سيما با زير پا گذاشتن قانون طرح على مطهری را زودتر از طرح 
پژمانفر در دستور كار گذاشته اند و نه نوبت را رعايت كردند و نه احترام به 75 امضا را تا نشان دهند برعكس 

ادعا هايشان التزامى به قانون ندارند و بسيار خودرای هستند .
فصلانتخاباتودورتازههجمهمدعیاناصلاحاتبهصداوسیما

از ســوی ديگر حمله به ســازمان صدا و سيما و تلاش براي بى قانون و بي اعتبار جلوه دادن اين نهاد يكي 
از اتفاقاتي بود كه با روي كار آمدن دولت تدبير و اميد شدت گرفت. هرچند كه همواره انتقاداتي به عملكرد 
اين سازمان وارد بوده و هست و نقد عملكرد آن صرفا محدود به دوران فعاليت اين دولت نمي شود، اما نكته 
قابل توجه در اين زمينه فشار بي امان دولت به صدا و سيما براي جلوگيري از هرگونه نقدي درباره دولت در 
برنامه هاي رسانه ملي است. اتفاقي كه به شكل بي سابقه اي در اين دولت رقم خورده و تقريبا بساط هرگونه 
نقدي را از برنامه های صدا و سيما برچيده تا رسانه ملي در زمينه نقد سياست هاي دولت از كمترين ميزان 

آزادي برخوردار شود.
اين در حالى است كه با توجه به اينكه انتخابات مجلس در راه است و اين انتخابات از حساسيت مضاعفي 
براي جناح هاي سياسي ايران و به خصوص جريان اصلاح طلب كه خود را در معرض عدم پيروزي مجدد مي 
بينند، برخوردار است، لذا تلاش هاي اين جريان براي تغيير فضاي انتخاباتي آخر امسال از هم اكنون شروع 
شده است. به نظر مي آيد يكي از اولويت هاي وكيل الدوله ها در حمله و فضا سازی به صدا و سيما را مي توان 

در انتخابات سال 98 جست وجو كرد.
چرا كه اگر قرار باشد صدا و سيما براساس وظايف ذاتي خود به تهيه و پخش برنامه هايي از وضعيت واقعي 
و چالش هاي اقتصادي، اجتماعي، فرهنگي كشــور و كارنامه دولت و مجلس در اين زمينه بپردازد، كار براي 

طيف اعتدال-اصلاحات در زمستان 98 سخت تر از آنچه هست خواهد شد.
اقتصادبدوننفتیعنیهرکشوریکهنفتشتمامشده!

روزنامه شرق در سرمقاله ديروز در مورد اينكه چگونه اقتصاد يک كشور به جرگه اقتصاد بدون نفت مى پيوندد، 
نوشت: »اگر نفت تمام شود يا فروش آن قطع شود كشور صادر كننده نفت خود به خود در رديف كشورهای 
فاقد نفت قرار مى گيرد« حيرت آور آنكه در ادامه اين سرمقاله مدعى شده است:  »يعنى اقتصاد بدون نفت يک 

سياست اقتصادی محسوب نمى شود بلكه الزامى ناگزير است.«!!
اين سرمقاله حيرت آور سطح دانش مدعيان اصلاحات را نمايش مى دهد. بايد به اين روزنامه زنجيره ای و 
نويسنده سرمقاله آن نكاتى را يادآور شد از جمله اينكه در عنوان »اقتصاد بدون نفت« چنان غرق شده اند كه 
شــاخصه چنين اقتصادی را وجه سلبى آن يعنى »نبودن نفت« در نظر گرفته اند. در حالى كه از قضا ويژگى 
شاخص چنين اقتصادی وجه ايجابى آن است. يعنى كشوری ساز و كار اقتصادش را به گونه ای تغيير مى دهد 
كه از تک محصولى بودن و وابستگى به يک محصول كه هم تمام شدنى است و هم بسيار شكننده )چنانكه 
در اين تحريم ها ديديم( خلاص شود. يعنى اتحاذ تدابير و راهكارهای درست، متناسب با ساير عوامل تاثيرگذار 
در اقتصاد، متناسب با شرايط اقليمى و احيانا بازار مصرف و تعيين زاويه شيب آن )كه نكته بسيار مهمى است( 
بخشى از همان سازوكارهايى است كه اتخاذ مى شود. حالا مجموع اين كارها اگر سياستى اقتصادی نيست پس 

چيست؟! چرا كه شرق در ادامه ادعاهای محيرالعقول ديگری مطرح كرده است!
شرق مدعى شده:  »اقتصاد بدون نفت يک سياست اقتصادی محسوب نمى شود«!! سپس در پايان پيشنهاد 
عجيب تری مطرح كرده كه با نظرات تمام كارشناســان مغايرت داشته و عملا همان گرفتاری امروز كشور ما 
است. شرق در حقيقت مى گويد چرا بايد در چاه های نفت مان را ببنديم و از طريق توليد و صنعت و كشاورزی 

به كسب درآمد بپردازيم!! بايد نفت مان را خوش خوشان بفروشيم و بى خيال نسل های آينده! 
در سطرهای مورد نظر آمده:  »پرسش اصلى اين است كه چه در دوران مصدق و چه اكنون چرا كشورمان 
به جای حل مسايل خارجى و دست يافتن به پيشرفت و توسعه]![ با بهره مندی كامل و اصولى از درآمد نفتى 

از چنين موهبت و درآمد بزرگى محروم شويم؟!«
لازم به ذكر است كه اقتصاد بدون نفت يک هدف استراتژيک است كه ربطى به حل مسائل خارجى و داخلى 
ندارد و كشورمان در هر حالى كه باشد بايد به آن سمت حركت كند. اينكه روزنامه زنجيره ای شرق آن را به 
مسايل خارجى پيوند زده از كج فهمى از اين موضوع ناشى مى شود. چنانكه در ينگه دنيا بخش قابل توجهى 

از منابع نفت خود را با اين سياست »اقتصاد بدون نفت« همچنان حفظ كرده اند.
اگرراستمیگویید...

على مطهری ديروز در روزنامه ايران نوشت:  »اقدام ديگری كه دولت بايد انجام دهد اين است كه روابط 
خود را با كشورهای عربى كه با بهانه های بعضاً واهى به سردی گراييده است بهبود بخشد. برخى از آنان از ترس 

ما به دامن اسرائيل افتاده و به او پناه برده اند.«
اينطور نيست كه مدعيان اصلاحات از درك درست مسائل و شرايط عاجز باشند. فهم پيوند ديرينه ارتجاع 
منطقه و شجره شوم وهابيت با رژيم پليد صهيونيستى امر پيچيده ای نيست. خوراك دهى به دشمن از كارويژه های 

افراطيون مدعى اصلاح طلبى است.
وی نوشته:  »بخشى از حاكميت از روز اول توافق برجام مصمم بود كه اين توافق اجرا نشود و شكوفايى 

اقتصادی تحقق نيابد و بالاخره به هدف خود هم رسيد.«
على مطهری و امثال وی، اگر دروغ پردازی نمى كنند، چرا هميشه اين ادعای سخيف را با كلى گويى مطرح 
كرده اند؟ اگر راست مى گويند همين امروز كه اين مطلب منتشر شده، بگويند دقيقا كدام بخش حاكميت و 
چگونه مصمم بوده كه برجام اجرا نشود؟ از خط قرمزهای حاكميت عبور كرده اند، تضمين هم نگرفته اند، برنامه 
هسته ای را هم نابوده كرده اند، نتيجه فتح الفتوح برجام شده ركود عميق، بيكاری فزاينده و گرانى افسار گسيخته، 

دست پيش هم مى گيرند كه پس نيفتند. مدعيان اصلاحات همين اند.

صفحه11
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آن زمان كه عبيدالله ابن زياد، به امارت كوفه منصوب شد، برای ورود به شهر، چهره 
پوشانيد و برخى از عوام به گمان اينكه حسين ابن على عليه السلام، وارد كوفه شده، به 
استقبال او رفتند. عبيدالله با اتكاء به خيانت برخى منافقان كه خود را در صف انقلابيون 
جا زده بودند، موفق شد »هانى ابن عروه« را با دسيسه به شهادت برساند و وقتى با قيام 
مســلم ابن عقيل مواجه شد، باز هم همين عناصر نفوذی و خائن بودند كه با ابزار زر و 
زور و تزوير باعث شدند كه سپاهِ مسلم اطراف او را ترك كند. علاوه بر توزيع سكه ها و 
وعده های مقام و موقعيت كه باعث تزلزل برخى مردم كوفه شد، مهم ترين وعده و حرفى 
كه باعث شد جمعيت حاميان مسلم، او را تنها بگذارند، ترساندن آنها از رسيدن سپاه 
بزرگ شام بود. سپاهى دروغين كه ظاهراً با عِدّه و عُدّه از شام راه افتاده بود و قرار بود 
جان، مال و اهل وعيال تمام حاميان مسلم، برای ايشان حلال باشد. اين سخن كذب تأثير 
خود را بر جای گذاشت. زنان مى آمدند و شوهران خود به منزل برمى گرداندند، مادران 
فرزندان خود و همين طور ديگر علقه ها و علاقه ها باعث جدايى مردم از مسلم شد و در 
پايان شب، مسلم ماند و ديواری كه بر آن تكيه زده بود. سپاهى كه تا پايان واقعه كربلا، 
هيچ گاه به كوفه و اطراف آن نرســيد و اين خود كوفيان بودند كه با ترس از اين ســپاه 

خيالى و با پيوستن به سپاه عبيدالله، آن سپاه را تشكيل دادند.
تاريخ تكرار حوادث اســت. هر روز كه مى گذرد اگر خواص بر مدار حق و حقيقت 
حركت نكنند و مردم گوش به فرمان ولى خدا نباشند، عاشورا تكرار خواهد شد و همين 
موضوع باعث تجری اهل نفاق و باطل است كه بيازمايند آنچه قبلاً آزموده اند. »كار دشمن 
دلهره  افكندن اســت. كار دشمن اين است كه دلهره بيندازد، بترساند، نااميد كند؛ اين 
كار دشمن است، كار شيطان است؛ مال امروز هم نيست، هميشه بوده؛ در طول تاريخ 
فُ أوَليِاءَهُ -]آيه ی[ قرآن است- اين،  ــيطانُ يخَُوِّ و در طول تاريخ اســلام. إنِمَّا ذلكُِمُ الشَّ
شيطان است كه دوستان و پيروان خودش را مى ترساند؛ فَلا تخَافوهُم وَ خافونِ إنِ كُنتُم 
مُؤمِنينَ؛ ]خدا ميفرمايد[ شما كه مؤمن هستيد، از اوليای شيطان، از پيروان شيطان، از 
قدرت هايى كه قدرت های شيطانى هستند نترسيد؛ از من بترسيد، از انحراف از صراط 
مستقيم بترسيد. اگر كسى از صراط مستقيم منحرف شد، اين ترس دارد؛ چون وقتى 
شما از جادّه  مستقيم و صحيح و خوب و درست منحرف شديد، مى افتيد در بيابان؛ از 
اين بترســيد امّا از دشمن اصلًا نترسيد؛ از دشمن نترسيد.« آن هايى كه با بزرگنمايى 
حركت يک ناو آمريكايى، ملت را از جنگ بزرگ مى ترسانند، آن هايى كه برای هواپيمای 
 دشــمن و قدرت آن، رپرتاژ آگهى چاپ مى كنند؛ آن هايى كه ســخن از اعزام ســپاه
120 هزارنفری ســربازان آمريكايى به منطقه برای مقابله با ايران مى كنند، چه تفاوتى 
با خواص جبهه باطل وياران يزيد و عبيدالله ابن زياد دارند؟ پاسخ اين است كه تفاوت 
تنها در زمان زيســتن ايشان است و بس. سخن همان است و سربازان دشمن، همان؛ 
البته ابزار رسانه تغيير كرده است و از گفت وگوی چهره به چهره به شبكه های اجتماعى 
مجازی رسيده است. اينان اگر زمان امام حسين عليه السلام بودند در جبهه يزيد بودند؛ 
اما نكته ای كه اين عوامل منافق و ياران شــيطان آن را نديده اند اين است ملتى كه در 
ايران اســلامى و در تحت زعامت و رهبری حضرت امام روح الله و نايب بر حق ايشــان 
حضرت امام خامنه ای زندگى مى كنند، با مردمى كه در صدر اسلام زندگى مى كردند، 
تفاوتى اساسى دارند. تفاوتى كه پير جماران به صراحت به آن اشاره كرده است: »من با 
جرئت مدعى هستم كه ملت ايران و توده ميليونى آن در عصر حاضر بهتر از ملت حجاز 
در عهد رسول الله ـ صلى الله عليه وآله ـ و كوفه و عراق در عهد اميرالمؤمنين و حسين بن 
على ـ صلوات الله و سلامه عليهما ـ مى باشند. آن حجاز كه در عهد رسول الله ـ صلى الله 
عليه وآله ـ مسلمانان نيز اطاعت از ايشان نمى كردند و با بهانه هايى به جبهه نمى رفتند، 
كه خداوند تعالى در سوره »توبه« با آياتى آنها را توبيخ فرموده و وعده عذاب داده است؛ 
و آن قدر به ايشان دروغ بستند كه به حسب نقل در منبر به آنان نفرين فرمودند؛ و آن 
اهل عراق و كوفه كه با اميرالمؤمنين آن قدر بدرفتاری كردند و از اطاعتش سر باز زدند 
كه شكايات آن حضرت از آنان در كتب نقل و تاريخ معروف است؛ و آن مسلمانان عراق 
و كوفه كه با سيدالشــهدا ـ عليه الســلام ـ آن شد كه شد؛ و آنان كه در شهادت دست 
آلوده نكردند، يا گريختند از معركه و يا نشستند تا آن جنايت تاريخ واقع شد؛ اما امروز 
مى بينيم كه ملت ايران از قوای مسلح نظامى و انتظامى و سپاه و بسيج تا قوای مردمى از 
عشاير و داوطلبان و از قوای در جبهه ها و مردم پشت جبهه ها، با كمال شوق و اشتياق چه 
فداكاری ها مى كنند و چه حماسه ها مى آفرينند؛ و مى بينيم كه مردم محترم سراسر كشور 
چه كمک های ارزنده مى كنند؛ و مى بينيم كه بازماندگان شهدا و آسيب ديدگان جنگ 
و متعلقان آنان با چهره های حماسه آفرين و گفتار و كرداری مشتاقانه و اطمينان بخش 
با ما و شــما روبه رو مى شــوند؛ و اين ها همه از عشق و علاقه و ايمان سرشار آنان است 
به خداوند متعال و اسلام و حيات جاويدان. در صورتى كه نه در محضر مبارك رسول 
اكرم ـ صلى الله عليه وآله وسلم ـ هستند و نه در محضر امام معصوم ـ صلوات الله عليه ـ و 
انگيزه آنان ايمان و اطمينان به غيب است؛ و اين رمز موفقيت و پيروزی در ابعاد مختلف 
است؛ و اسلام بايد افتخار كند كه چنين فرزندانى تربيت نموده و ما همه مفتخريم كه 

در چنين عصری در پيشگاه چنين ملتى مى باشيم.«
ملت ايران حركت ناو هواپيمابر آمريكايى را به استهزا مى گيرد و برای فروش آن در 
شبكه های اجتماعى، آگهى مى گذارد. تشرهای يزيدهای زمان را به سخره مى گيرد و در 
شبكه های مجازی، موضوع شماره تلفن دادن ترامپ برای تماس ايرانيان، اسباب فكاهى 
مى شود و در عين حال در جايى كه لازم باشد، بى هيچ ترس و واهمه ای، سربازان شيطان 
بزرگ را دست بسته و اسير در مقابل ديدگان جهانيان به نمايش مى گذارد تا عيار قدرت 
جبهه حق و باطل آشكار شود. اين ملت ملتى نيست كه با چند پيام تهديدآميز، جا بزند 
و دستان خود را به نشانه تسليم بالا ببرد. »اهل فتنه مايلند كه خشيت خودشان را، خوف 
از خودشان را در دل نخبگان و خواص، به جای خشيت از خدا بنشانند؛ يعنى مايلند كه 
از آنها ترسيده بشود؛ »الذّين قال لهم النّاس إنّ النّاس قد جمعوا لكم فاخشوهم فزادهم 
ايمانا و قالوا حسبنا الَلهّ و نعم الوكيل«؛ يعنى اينكه دائماً دارند به ما ميگويند: آقا! »إنّ 
النّاس قد جمعوا لكم فاخشوهم«، جوابش همين است: »فقالوا حسبنا الَلهّ و نعم الوكيل«. 
نتيجه  اش هم اين اســت: »فانقلبوا بنعمة من الَلهّ و فضل لم يمسسهم سوء«. نتيجه  ی 
اين احساس، اين درك، اين حقيقت روحى و معنوی همين است كه: »فانقلبوا بنعمة 
من الَلهّ و فضل لم يمسسهم سوء«. جبهه حق و حقيقت، قوی تر از هر زمان ديگری در 
حال فتح قله های جهان است. استيصال رژيم صهيونيستى در مقابله با گروهى از جوانان 
جبهه مقاومت در غزه، نابودی داعش در عراق و سوريه، ناتوانى آل سعود- اين خائنين به 
اسلام و مسلمين و اين گاوهای شيرده به آمريكا و اذناب او- در پيروزی بر مردم يمن، 

تنها بخش هايى از ناتوانى جبهه باطل در عصر كنونى است.
البته اين قدرت به معنای چشم پوشى از ناتوی رسانه ای و مزدوران نظام سلطه كه 
در داخل صفوف ملت رخنه كرده اند، نيســت. بايد اين مزدوران و كاسه ليسان دشمن 
كه سر در آخور دشمن داشته و از دلارهای نفتى خرپول های منطقه، ارتزاق مى كنند 
به دست عدالت سپرده شوند تا كسى جرئت همراهى با دشمن در داخل صفوف متحد 

ملت را نداشته باشد.

نگاه

یاران عبیدالله ابن زیاد
علیاكبرى

گزارشخبرىتحليلیكيهان

پورشه قاتل
سرریز اشرافیت از مدیریت به كف خیابان

سرويس سياسى- 
بامدادروزپنجشنبه26ارديبهشتماه
سالجارىتصادفيکدستگاهپورشهباپرايد
دراصفهانمنجربهمرگرانندهپرايدشد،
كارشناسانپليسراهنمايیورانندگیعلت
وقوعاينحادثهراســرعتغيرمجازوعدم
رعايتفاصلهطولیتوسطرانندهپورشهاعلام
كردند.انتشارتصاويرىازاينحادثهواظهارات
مالکيکیازخودروهادرصحنهتصادفدر
شبکههاىاجتماعیبازتابگستردهاىداشت.
بررسى های بيشتر پليس نشان داد كه خودروی 
پورشــه كه ظاهرا در حال كورس بوده از مســير 
منحرف شده و در تصادف با سواری پرايد حادثه ای 
خونين را رقم مى زند. راننده اين خودروی لاكچری 
پسری جوان بود كه بعد از حادثه از محل متواری 
مى شــود. پليس ديروز از بازداشت وی خبر داده و 
اخبار غيررسمى از نداشتن گواهينامه او حكايت دارد.
نكته قابل تامل در اين حادثه برخورد بســيار 
عجيب و وقيحانه دختری جوان اســت كه ظاهرا 
نسبتى با راننده پورشه داشته و عربده كشان از قصد 
پليس برای انتقال خودرو ميلياردی اش به پاركينگ 
شكايت مى كند و وقتى به او مى گويند راننده پرايد 
در اين حادثه كشــته شده و در واقع آدم كشته اند 

مى گويد: كشتيم كه كشتيم! ديه اش را مى دهيم!
مرگ جوان 22 ســاله خودرو پرايد در كورس 
خودروی پورشه به سناريويى غم انگيز تبديل شده 
است. غم انگيز از آن جهت كه هم انسانى بى گناه در 
تفريح خودروسوار لاكچری جان باخته و هم از آن 
جهت كه مرگ وی مايه گستاخى آنها نيز شده است.

اما ريشه اين بى شرمى كجاست و اين فرهنگ 
منحط از كجا سر ريز مى شود؟ برای رسيدن به پاسخ 
اين پرسش كافى  است لحظه ای در رفتار و عملكرد 
مديران دولتى درنگ كنيد. كدام مدير ارشد دولتى 
از رئيس جمهور گرفته تا وزرا هنگام قصور و تقصير 
و آســيب زدن به معيشت مردم، ابراز شرمندگى و 

عذرخواهى كرده اند؟
كشتههاى»قطارمرگ«،

نگراننباشيدهمهبيمههستيد!
آذر ماه 95 زمانى كه مسافران قطار مسافربری 
تبريز- مشــهد وقتى باشور و شوقى وصف ناشدنى 
برای ديدن گنبد طلايى ثامن الحجج لحظه شماری 
مى كردند و چشمان منتظرشان را به جاده دوخته 
بودند تا اين مسير طولانى كوتاه و كوتاه تر گردد.بى 
خبر از همه جا در واگن هايشــان آرام گرفته بودند 
كه در ايستگاه هفت خان سمنان، قطار مسافربری 
ســمنان- مشهد به شماره 324 و قطار مسافربری 
تبريز -مشهد به شماره 480 با هم برخورد كردندو 
اندك زمانى نگذشــت كه تمام روياهای شيرين و 
معنوی اين مســافران در ميان شعله های آتش كه 
زبانه هايش به آسمان كشيده شده بود محو شدند. 
45 زائر حرم امام رضا)ع( در آتش ســوختند اما آيا 
مسئول مربوطه يعنى عباس آخوندی وزير مولتى 
ميلياردر وزارت راه و شهرسازی عذرخواهى و استعفا 
كرد ؟ خير با خونسردی هر چه تمام تر گفت: » چه 
آنهايى كه كشــته شده اند و چه آنهايى كه مجروح 
هستند، زيرپوشش بيمه قرار دارند و از اين جهت 

نگرانى خاصى وجود ندارد«! 

تاسف آورتر اينكه همين فرد 
در مراسم توديع خود، در حالى كه 
با كم كاری و سوء مديريت فاحش، 
موجب تورم افسار گسيخته مسكن 
و اجاره بها شده بود، گفت: »اين 
افتخار دولت است كه حتى يک 
واحد مسكونى نســاخت. افتخار 
مى كنم حتى يک مســكن مهر 
افتتاح نكردم«! فقط با رونق بخش 
مســكن، 250 شــاخه شغلى و 
صنعتى احيا مى شد و مى شد در 

تيراژ ميليونى شغل ايجاد كرد. 
همينیكههست،
بروخودتبمال!

مهر ماه 97 مرد ميانسالى در يكى از شهرهای 
ايران از هزينه ســنگين فيزيوتراپى به قاضى زاده 
هاشمى ديگر وزير ميلياردر دولت گلايه مى كند، اما 
وزير بهداشت در پاسخ به گلايه اين مرد مى گويد 
كه بهتر اســت خودش فيزيوتراپى كند و در ادامه 
توضيحاتى مى دهد و با گفتن »خودت بمال« باعث 

خنده حضار مى شود.
همين وزير چند هزار ميلياردی و پورشه سوار، 
شــهريور 97 در مراســم افتتاح اورژانس هوايى و 
دانشــكده پرستاری و مامايى در پرديس دانشكده 
پزشكى نيشــابور، گفته بود »فعلاً مديريت همين 
و وضعيت همين است، شــما مردم رأی داده ايد، 
رئيس جمهور و مجلس انتخاب كرديد و آنان نيز وزير 
و مدير انتخاب كردند، پس بى خود اعصاب، روح و 
روان همديگر را آزار ندهيم، فعلًا همين هستيم و 

بايد درست مديريت كنيم.«
زمانى كه مردم و مســئولان شهرستان بدره 
از وزير بهداشــت درخواست احداث بيمارستان را 
داشتند فرماندار بدره نيز به برخى از مشكلات حوزه 
بهداشــت و درمان و كمبود پزشک در بدره  اشاره 
كرد و از وزير بهداشت خواست كه برای مشكلات 
چاره انديشى كند كه قاضى زاده هاشمى با عصبانيت 
بر سر وی فرياد مى كشد: تو خيلى غلط مى كنى، تو 
نماينده دولتى يا مردم؟ اگر گذاشتم يک روز ديگر 

اينجا كار كنى بى شعور!
تاسف آورتر اينكه اين وزير ميلياردی دولت در 
اوج حقوق هــای نجومى و انتقاد از مديران دولتى، 
به جای عذرخواهى از مردم، افشای اين فيش ها را 
شمشير دولبه خواند و پای آبروی نظام را به ميان 
كشيد تا بدين گونه عنوان كند اگر اين رويه ادامه 

پيدا كند بســياری از مديران در 
كشــور رسوا خواهند شد و اعتبار 
و عــزت انقلاب و نظــام در برابر 

دشمنان كاسته خواهد شد!
مسئولبزرگترينپرونده
قاچاقخودروىتاريخكشور

كجاست؟
اواخــر ســال 96 بــود كه 
برخى واردكنندگان خودرو اظهار 
كردنــد كه در زمــان توقف ثبت 
سفارش، برخى خودروها به صورت 
غيرقانونى ثبت ســفارش و وارد 
شــده اند. ســپس اين موضوع از 
سوی مركز حراست وزارت صنعت 
تائيد شــد. در فروردين ماه امسال 97 دفتر جرائم 
ســازمان يافته گمرك ايران در ابلاغيه به گمركات 
اجرايــى، واردات بيش از 6481 خودرو را به دليل 
استفاده از ثبت سفارش های جعلى مشمول مقررات 
كالای قاچاق اعلام كرد.تا اينكه مجتبى خسروتاج 
رئيس ســازمان توسعه تجارت رسماً اعلام كرد كه 
در زمان بسته بودن ثبت سفارش واردات خودرو در 
سال 1396، بيش از 6400 دستگاه خودرو به صورت 

غيرقانونى ثبت سفارش و وارد شده است.
واردات غيرقانونــى 6418 خــودرو لاكچری از 
طريق ثبت سفارش های غيرقانونى و اخلال در بازار 
موجب تشديد واردات خودرو و خروج گسترده ارز از 
كشور، ايجاد تقاضای كاذب و افزايش بى رويه قيمت، 
كسب سودهای نامشروع و بروز پديده دلالى در حوزه 
ثبت سفارش شد اما مســئول مستقيم اين پرونده 
فساد يعنى محمد شريعتمداری وزير وزارت صنعت، 
معدن و تجارت عذرخواهى كرد و از مسئوليت دولتى 
كناره گيری كرد ؟ خير، او با ترفند استعفا از استيضاح 
مجلس گريخت و بلافاصله توســط رئيس جمهور به 
عنوان وزير كار به مجلس معرفى شد و نكته قابل تامل 
اينكه موفق به كسب رای از سوی مجلس هم شد. 

وزيرجواناصلادادگاه
ودستگاهنظارتیراقبولندارد!

اســفند ماه 97 روحانى در ديــدار با مديران 
ارشــد وزارت كار و رفاه اجتماعــى در واكنش به 
شــكايت 2 هزار نفــر از مردم خوزســتان از وزير 
ارتباطات و پيگيری آن از سوی قوه قضائيه اين گونه 
واكنش نشان داده و مى گويد: »جوان اصلا دادگاه 
و دستگاه نظارتى را قبول ندارد، مى رود كار خود را 
انجام مى دهد و به جلو مى رود. حالا قوه قضائيه به 

وزير جوان كابينه ما مى گويد از او شكايت مى كنم 
اما اين وزير اصلا نمى ترســد كار خود را با قدرت 

انجام مى دهد.«
رئيس  قوه  مجريه در حالى به جای تشــويق و 
ترغيب وزرای دولت به تمكين و پاسخگويى در برابر 
قانون، آنها را به ايستادن در برابر دستگاه های نظارتى 
تشويق  كرد و شــكايت مقامات قضايى از اعضای 
كابينه را امری بى اهميت دانست و آن را به تمسخر 
مى گرفت كه در پيشگاه  قرآن  كريم  و در برابر ملت  
ايران  به  خداوند قادر متعال  سوگند ياد كرده است   

كه  پاسدار قانون  اساسى  كشور باشد.
اينبیشرمیازكجاسرريزمیشود؟

جواب ســر بــالا را هيچ كس نمى پســندد. 
عادی ســازی قصــور و تقصير و تخلــف، به جای 
شــرمندگى عذرخواهى، مردم را منزجر مى كند. 
پــس با توجه به موارد فــوق، نابهنجاري در حوزه 
اجتمــاع و تجاوز از حدّ و حقــوق و قانون در امور 
سياسي در جامعه نتيجه طبيعي روحيه اشرافى و 
زندگى اشــرافيت زده مسئولان است كه سرريز آن 
به كف خيابان ريخته و نوكسيه های تازه به دوران 
رسيده هم به تأسى از مديران اشرافى نه تنها هيچ 
ابائى از تعدی به قانون ندارند، بلكه بهنگام آسيب 
رساندن به جان و مال مردم هم با پررويى پاسخگوی 

عملكرد خود نيستند. 
همه اينها به دليل عدم توجه به هشــدارهای 
متعدد و جدی رهبر معظم انقلاب اسلامى درباره 
گسترش اشرافى گری اســت كه امروز جامعه را با 

عوارض سخت و دردناكى مواجه كرده است.
اين تفاوت و فاصله طبقاتى مردم را رنج داده و 
آنان را نااميد و بدبين مى سازد، طبيعى است كه در 
چنين موقعيتى كه روحيه اشرافى گری از قله جامعه 
به بدنه سرريز مى كند و يک رقابت نامشروع در مانور 
تجمــل روی مى دهد مردمى كه توان انطباق خود 
بــا اين رقابت را نمى يابند و ندارند، حس ناكامى و 

خشم خواهند داشت.
اشرافیگرىبلايیكهازقله
بهبدنهسرازيرمیشود

رهبر معظم انقلاب اســلامى ارديبهشت ماه 
چهارســال پيش جــولان دادن برخى جوان های 
سرمستِ غرورِ ثروت با خودروهای گران قيمت در 
خيابان ها را يكى ديگر از مظاهر ايجاد ناامنى روانى در 
جامعه برشمرده و تأكيد كرده بودند: نيروی انتظامى 
بايد برای ابعاد مختلف ناامنى برنامه داشته باشد و 

با آنها مقابله كند. 
رهبر معظم انقلاب همچنين مرداد 96 در ديدار 
اقشــار مختلف مردم با اشاره به بلای اشرافى گری 
در كشــور تصريــح كردند: »جلوی اشــرافى گری 
بايد گرفته بشود؛اشــرافى گری بلای كشور است. 
وقتى اشرافى گری در قلّه های جامعه به وجود آمد، 
سرريز خواهد شد به بدنه؛ وقتى اشرافى گری فرهنگ 
شد، مى شــود اين. جلوی اشرافى گری بايد گرفته 
بشــود. رفتار مسئولين، گفتار مسئولين، تعاليمى 
كه مى دهند، بايد ضدّ اين جهت اشرافى گری باشد؛ 

كمااينكه اسلام اين جوری است.«
...راســتى آن پورشه سوارانى كه با بى مبالاتى 
جان يک انســان بى گناه را گرفتند، چرا احساس 

شرمندگى نمى كنند؟!

رانندهپرايدكشتهشدهدرتصادف

ديروزدرصحــنعلنیمجلسگزارش
نهايیازعملکردشركتملیمسايرانتوسط
نمايندهمردممشکينشهرقرائتشدودر
پاياننايبرئيسمجلسازارجاعاينگزارش
بهقوهقضائيهخبرداد،همچنينديروزجمعی
ازنمايندگاندرنامهاىبهسرداراشترىاز
زحماتنيروىانتظامیتقديروتشکركردند.

جلسه علنى مجلس شورای اسلامى ديروز به 
رياســت على لاريجانى آغاز شد. سيد اميرحسين 
قاضى زاده هاشمى دســتور كار صحن علنى را به 
اين شــرح قرائت كرد: ادامه  رسيدگى  به  گزارش 
 كميســيون امور داخلى كشــور و شوراها در مورد 

بررسى لايحه مديريت حوادث غيرمترقبه كشور.
ادامه رسيدگى به گزارش كميسيون فرهنگى 
در مورد بررســى طرح حمايت از مرمت و احيای 
بافت های تاريخى- فرهنگى و توانمندسازی مالكان 
و بهره برداران بناهای تاريخى- فرهنگى و همچنين 
ادامه رسيدگى به گزارش كميسيون صنايع و معادن 
در مورد بررسى طرح يک فوريتى ساماندهى بازار 

خودرو و...
نماينــدگان مجلــس مصــوب كردنــد كه 
آسيب ديدگان حوادث و بحران ها كه تحت مديريت 
سازمان مديريت بحران كشور همكاری مى كنند، 
فداكار خدمت شناخته شوند. مجلس شورای اسلامى 
در بررسى ماده )20( لايحه مديريت كشور با اصلاح 
اين ماده جهت تأمين نظر شورای نگهبان با اكثريت 

آرا موافقت كردند.
همچنيــن، نمايندگان ديروز با ماده 14 طرح 
حمايــت از مرمت و احيای بافت هــای تاريخى- 
فرهنگى ارجاعى از كميسيون با اكثريت آرا موافقت 
كردند. براســاس ماده 14 طــرح مذكور؛ هرگونه 
مرمــت، احيا، تعميرات اساســى و بهره برداری از 
امــلاك تاريخى- فرهنگى ثبت شــده و يا املاك 
واجد ارزش هــای تاريخى – فرهنگى موضوع اين 

قانون در صورت استقرار فعاليت های مطابق ضوابط 
ميراث فرهنگى از هزينه های مربوط به تغيير كاربری، 

مرمت و بازسازی معاف مى باشند.
ديگر اينكــه نمايندگان مجلس وزارت صمت 
را مكلف كردند در افق ســند چشم انداز 20 ساله، 
بسترهای لازم را برای ورود فناوری های جديد توليد 
خودرو با همكاری شركت های معتبر خودروسازی 

جهان فراهم كند.
نامهتقديرنمايندگانازنيروىانتظامی

جمعى از نمايندگان مجلس شــورای اسلامى 
در نامــه ای از فعاليت های نيــروی انتظامى تقدير 
و تشــكر كردند. در بخشــى از اين نامه دلايل اين 
تقدير و تشكر اينگونه تشريح شده است: »حضور 
تاثيرگــذار در مديريت و برقراری نظم و امنيت در 
حماسه اربعين، همكاری با قوه قضائيه در شناسايى 
و برخــورد قاطع با مفســدين اقتصــادی و برهم 
زنندگان بازار ارز و محتكرين ارزاق عمومى، اجرای 
موفقيت آميز طرح نوروزی برای برقراری انضباط و 
تامين نظم و امنيت در مبداء، مقصد و طول ســفر 
مســافران نوروزی كه خوشبختانه موجب كاهش 
مصدومين و جان باختگان حوادث رانندگى گرديد و 
همچنين اقدام سريع و انقلابى در شناسايى و معدوم 
نمودن قاتل طلبه شهيد همدانى از جمله اقدامات 

تحسين برانگيز نيروی انتظامى است.«
اين نامه در ادامه افزوده: »ما نمايندگان مردم 
در مجلس شورای اسلامى بر خود لازم مى دانيم از 
فرماندهى جهادی ســردار حسين اشتری، فرمانده 
محترم نيروی انتظامى و از تلاش ها و مجاهدت های 
فرماندهــان و مديران اين نيــرو و كاركنان خدوم 
و سبزپوشــان عرصه نظم و امنيت كشور تقدير و 

تشكر نمائيم.«
ارجاعيکگزارشتحقيقوتفحص

بهقوهقضائيه
ولى ملكى در نشســت علنــى ديروز گزارش 

نهايــى تحقيق و تفحص از عملكرد شــركت ملى 
صنايــع مس ايران را كه در كميســيون صنايع و 
معــادن مجلس به تصويب رســيده را قرائت كرد. 
در ايــن گزارش به فرآيند تحقيقات به عمل آمده 
و خريد و فروش در شركت ملى صنايع مس ايران 
پرداخته شــده، همچنين وضعيت تسهيلات مالى 
و كمک های بلاعــوض و پرداخت های نجومى نيز 
شفاف شده است. همچنين در بخش پيشنهادات 
گزارش به تخلفات قيد شده  اشاره  و تاكيد نيز شده 
كه تمام تصميم گيری ها براساس نقشه راه معدن و 

استراتژی های مصوب باشد.
گفتنى است در بخش پيشنهادات؛ شركت ملى 
صنايع مس ملزم شده تا از شركت پارس اولنگ يا 
به عنوان مشــاور در عمليات اجرايى اكتشاف يا به 
عنوان ناظر استفاده نمايد. همچنين پيشنهاد شده 
تا خصوصى سازی به معنى واقعى صورت پذيرد و 
پارامترهای زيســت محيطى در تمامى واحدهای 

فعلى رعايت شود.
نايب رئيس مجلــس در ادامــه و پس از قرائت 
گزارش مذكــور گفت: گــزارش نهايى تحقيق و 
تفحص از عملكرد شركت ملى صنايع مس ايران به 

قوه قضائيه ارجاع شد.
تخلفدولتدرافزايشحقوقها

محمدرضا صباغيان بافق،  نماينده مردم مهريز و 
بافق ديروز در تذكر شفاهى خود به دولت درخصوص 
بحث افزايــش حقوق ها گفت: دولت قانون مصوبه 
مجلس را درخصوص افزايــش 400 هزار تومانى 
حقوق هــا به همراه 10 درصد اجرا نكرده اســت و 
باعث شده چندين ميليون كارمند و كارگر نسبت 
به مجلس بدبين شوند لذا از هيئت رئيسه مجلس 
خواهش مى شــود در قبال اين تخلف دولت اعلام 

موضع كند.
عليرضا ســليمى، عضو فراكسيون نمايندگان 
ولايى ديروز در نطق ميان دســتور خود خطاب به 

روحانى گفت: شما تنها رئيس جمهوری هستيد كه 
در شورای عالى سه نفره بدون نياز به مجلس، شورای 
نگهبان و مجمع تشــخيص مصلحت نظام، قدرت 
قانون گذاری و رتق و فتق امور را داريد. شما اختيار 
مذاكره در برجام را داشتيد شما ذخاير اورانيوم، آب 
سنگين و هزاران سانتريفيوژ را محدود كرديد. يادتان 
هست ارز 4200 تومانى توسط دولت شما ايجاد شد 

و ذخاير كشور بر باد رفت.
اختياراتفراوانيکرئيسجمهور

ســليمى ادامه داد: حدود 60 تن طلای كشور 
بذل و بخشــش كرديد. به شما اختيار در برداشت 
از صندوق توســعه ملى داده شد. فقط در بودجه 
امســال مجلس 12 درصد از ســهم صندوق را به 
شما تفويض كرد و مابقى مورد عنايت گوشه چشم 
شماســت. حضرتعالى با اختيــار تام و به اصطلاح 
خــود ژنرال ها را بر مــردم حاكم كرديد و مجلس 
نيز دربست به تمام فهرســت شما رأی داد. همه 
مديران را تغيير داديد و مجلس نيز كاملا باد موافق 
به سمت شما گسيل داشت و اكثريت آن در اختيار 
 شما بود و بهانه ای نداشتيد و هرچه آورديد مجلس

 تصويب كرد.
اين نماينده مردم در مجلس دهم اضافه كرد: 
گيــرم در دور اول از اختيارات رئيس جمهور خبر 
نداشتيد، در دور دوم چطور؟ اگر خبر نداشتيد كه 

ايول و اگر خبر داشتيد كه وای بر ما.
وی افزود: به ياد داريد كه بعد از خروج آمريكا از 
برجام با اختيار تام چند هفته به اروپا فرصت داديد 
كه اين زمان به يک سال افزايش يافت. يادتان است 
به جای رتق و فتق امور، ام المصائب را به حاشــيه 
رانديد و از ام المشاكل كه معيشت مردم بود غفلت 
كرديد و كاری كرديد كه مردم ســاعت ها در صف 
گوشت، مرغ و شكر بمانند و تورم و ركود تاريخى با 
اختيار بر آنها تحميل شد و قيمت مسكن و خودرو 

و كالا بالا رفت و همه با اختيار شما بود.

گزارش نهایی تحقیق و تفحص از شركت ملی مس به قوه قضائیه ارجاع شد

سرويس سياسى-
سفيرايراندرانگليسدريادداشتیبهمطلب
كيهانواكنشنشانداد.متاسفانهدرمتنپاسخآقاى
بعيدىنژادبهروزنامهكيهان-كهظاهراباعصبانيت
تنظيمشدهومملوازتوهينوكنايهاست-بهمسئله
اصلیذكرشدهدرمطلباخيركيهانهيچاشارهاى

نشدهاست.
»حميد بعيدی نژاد« سفير ايران در انگليس در يادداشتى 
با حمله به روزنامه كيهان نوشت:»آنچه در اين شرايط حساس 
عجيب مى نمايد ادامه حملات پيوسته كيهان به وزارت امور 

خارجه و سفرای كشورمان مى باشد«.
ماجــرا از آن قرار اســت كــه روزنامه كيهــان- 29 
ارديبهشــت- در مطلبى با عنوان »آقای سفير! وظيفه شما 
هشــدار به اروپاست نه ارسال پيام ضعف! « به نقد اظهارات 
اخير سفير ايران در انگليس پرداخت. بعيدی نژاد اخيرا در 
مصاحبه با راديو بى بى سى با اشاره به ضرب الاجل 60 روزه 
ايــران گفته بود:»ما اقداماتى را انجام داده ايم تا اگر اين بازه 
دو ماهه به گونه ای مناســب برای حل كردن مسئله به قدر 
كفايت نتيجه بخش نباشــد، ما اقدامات بعدی خود را انجام 
خواهيم داد كه به شــما اطمينان مى دهم اين اقدامات در 

چارچوب برجام هستند«.
بعيدی نژاد در پاسخ به اين مطلب كيهان نوشت:»بايد به 
نشريه محترم كيهان خاطر نشان سازم كه مطالبى كه بنده در 
پاسخ به سوالات رسانه های متعدد توضيح داده ام و متن كامل 
يا خلاصه آنها در رسانه های ايران پوشش داده شده، اين بوده 
است كه »اقدامات متقابل ايران در اين مرحله در چارچوب 
برجام و با استفاده از حقوق مشروع و قانونى خود به ويژه با 
درنظرگرفتن مواد 26 و 36 برجام صورت مى گيرند. البته در 
صورتيكه اين مرحله منجر به احقاق حقوق ايران در تحقق 
بهره مندی ايران از مزايای برجام نگردد ايران حق خود را برای 
اقدامات بعدی از جمله خروج از برجام و حتى بالاتر محفوظ 
مى داند. اما در حال حاضر اقدامات ايران در چارچوب برجام 
و در مسير كاهش تعهدات هسته ای خود مى باشد«. كيهان 
بايد بداند كه كاهش اجرای اقدامات هســته ای خود در اين 
مرحله بسيار برای اعضای اروپايى برجام پرمخاطره مى باشد.«
ســفير ايران در انگليس در ادامه نوشــت:»اما در اصل 
اينكه اين اظهارات خوشــايند روزنامه كيهان باشد يا نه، و 
اينكه موضع كيهان اين باشــد كه همين الان كشور تهديد 
كند كه در صورت پايان مهلت شــصت روزه ايران از برجام 
خارج مى شود، البته موضع و موضوع ديگری است. ديدگاه 

كيهان مبنای اعلام مواضع كشــور نمى باشد و بنده بعنوان 
نماينده كشــور موظف به تبيين مواضع رســمى كشور بر 
اساس مصوبات و تصميمات رسمى شورای عالى امنيت ملى 
و دستگاه سياست خارجى مى باشم و نه ترجيح آنچه سردبير 

و روزنامه نگاران كيهان بدان اعتقاد دارند«.
بعيدی نژاد افزود:»در اين شرايط خاص كشور كه مواضع 
جمهوری اسلامى ايران در چارچوب مصوبات نهادهای قانونى 
كشور نياز به تبيين از طريق يک ديپلماسى فعال رسانه ای در 
ميان مخاطبين اصلى آن كه كشورهای اروپايى باشند دارد، 
اين نوع حملات تند نتيجه ای جز اين نخواهد داشــت كه 
ســفرای كشورمان را با تهديد عملا به سكوت وا دارد. امروز 
در شرايط تشديد تنش های منطقه ای و بين المللى تمامى 
نهادهای كشور موظف هستند كه از سربازان خود در تمامى 
عرصه های نظامى، سياسى و ديپلماسى حمايت به عمل آورند 
و تضعيف آنان نتيجه ای جز ايجاد ضعف و سستى در دستگاه 

سياست خارجى نخواهد داشت.«
طفرهازپاسخبهمسئلهاصلی!

متاسفانه در متن پاســخ آقای بعيدی نژاد به روزنامه 
كيهان- كه ظاهرا با عصبانيت تنظيم شده و مملو از توهين 
و كنايه اســت- به مسئله اصلى ذكر شده در  مطلب اخير 

كيهان هيچ اشاره ای نشده است.
گلايه كيهان از آقای سفير آن بود كه چرا شما با تضعيف 
استراتژی نظام در حوزه سياست خارجى، ايران را در جايگاه 
بدهكار نشانده و به طرف اروپايى اطمينان مى دهيد كه ايران 
پس از ضرب الاجل 60 روزه نيز از برجام خارج نخواهد شد.

متاسفانه اظهارات اخير آقای بعيدی نژاد با ذوق زدگى 
رســانه های معاند مواجه شد و آنها اين اظهار نظر را با اين 
تيتر »ســفير ايران در لندن: بعد از پايان مهلت 60 روزه از 
برجام خارج نمى شويم« را در صدر اخبار خود منتشر كردند. 
همان طور كه پيش از اين نيز كيهان اشــاره كرده بود، 
فلسفه اصلى اقدام متقابل، تاثيرگذاری بر رفتار طرف مقابل 
و وادار كردن آن به عقب نشينى و يا حداقل منصرف كردن 
آن از زياده خواهى های بيشتر است. حال اظهارنظرهايى مشابه 
اظهارات نسنجيده آقای سفير، اين پالس را به طرف اروپايى 
مى دهد كه ضرب الاجل ايران را جدی نگيريد، لازم نيست 
تعهــدات خود را انجام دهيد، خيالتــان راحت ما در برجام 

مى مانيم! شما به عهدشكنى خود ادامه بدهيد!
مدافعمنافعملیباشيد

آقای بعيدی نژاد در پاسخ به كيهان نوشته است:»بنده 
بعنوان نماينده كشور موظف به تبيين مواضع رسمى كشور 

بر اساس مصوبات و تصميمات رسمى شورای عالى امنيت 
ملى و دستگاه سياست خارجى مى باشم و نه ترجيح آنچه 

سردبير و روزنامه نگاران كيهان بدان اعتقاد دارند«.
در پاســخ بايد گفت كسى به آقای بعيدی نژاد نگفته 
است كه سخنگوی كيهان باشد، بلكه ايشان بايد مدافع منافع 
ملى كشورمان باشد.متاسفانه آقای بعيدی نژاد پيش از اين 
نيز در دفاع از »عبدالرسول دری اصفهانى« عضو دوتابعيتى 
تيم مذاكره كننده هسته ای- كه به 5 سال حبس محكوم 
شــد- اظهارت تأمل برانگيزی بيان كرد كه قطعا با مواضع 
رسمى كشور منطبق نبود. سفير ايران در انگليس همچنين در 
موضوع »نازنين زاغری«- جاسوس دوتابعيتى- نيز اظهارنظر 
تأمل برانگيزی داشــته است و متاسفانه وی در اين موضوع 

تحت تأثير عمليات روانى طرف انگليسى قرار گرفت.
آقای بعيدی نژاد! به جای حمله و بستن دهان منتقدان، 
از منافع ايــران در اروپا دفاع كنيد. اكنون حدود 10 ماه از 
اســارت آقای »اسدالله اســدی« ديپلمات مظلوم ايرانى در 
اروپا سپری شده است. آيا اينكه رسانه ها پيگير وضعيت وی 
باشند و از وزارت خارجه و سفرا مطالبه كنند، تهديد سفرا 

به سكوت است؟!
آقای بعيدی نژاد! لطفا مدافع منافع ملى باشيد.

آقای بعیدی نژاد! مدافع منافع ملی باشید


